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Vážení a milí spoluobčané,
přichází období, kdy se mění teplota, počasí se 

pomalu schyluje k chladným ranním teplotám a pod-
zimním plískanicím. Na polích a ve vinohradech 
vrcholí boj o úrodu a čeká nás spousta práce. Nemám 
toto období moc v lásce. Přesto dosavadní průběh léta 
a nastupující podzim je k nám milosrdný. Dokonce 
tento rok docela pršelo, tak bujnou a zelenou vegetaci 
v tomto čase jsem dlouho neviděl. Vždycky již na 
hody byly trávníky vypálené, žluté a uschlé. 

No a co hody? Hody byly a už jsou za námi. 
Letošní hody byly v mých očích trošku jiné, lepší. 
V letošním roce musím pochválit stárky a stárky, 
sklepníky a sklepnice a vlastně celou chasu. Kaž-
doročně v hody řešíme rušení nočního klidu. Letos 
to prošlo bez povšimnutí. Sice po skončení taneční 
zábavy byla diskotéka, ale v mezích snesitelného 
hluku a ke spokojenosti všech obyvatel středu obce. 
Stárkům děkuji a chci věřit, že i příští hody proběh-
nou v podobném duchu. Ještě bych chtěl poděkovat 
rodičům stárků, stárek, sklepníků a sklepnic za jejich 
pomoc při ranních úklidech po večerních zábavách. 
Taky děkuji našim obecním pracovníkům, kteří mají 
služby a v hody pracují a uklízí.  Letos to fungovalo 
na jedničku. 

Povodí Moravy provedlo vyčištění potoka Prušán-
ky. Jsem velmi rád, že k této akci došlo. Jednáme 
o prodloužení čištění koryta potoku na dolním konci 
na Závistce.  Na horním toku od nádrže se již začíná 
dláždit koryto potoka a postupně by se mělo dojít až 
k radnici a napojit na stávající dlažbu.

Most v Rasce už není mostem. Zbylo z něj jen torzo 
a provádí se výstavba nového mostu. V těchto chvílích 
už to zase most začíná připomínat. Termín dokončení 
stavby je smluvně dohodnut do 30. 11. 2019.

V měsíci říjnu se bude provádět rekonstrukce po-
vrchu tenisových kurtů a instalace osvětlení kurtů. 
Částečně se rozšíří i osvětlení atletického stadionu. 

Z těch ožehavějších problémů je řešení dopravní 
situace s příjezdem do lokality Příhon. Zde firma 
Sonnentor hodlá rozšířit svůj stávající areál. Před vy-
dáním územního rozhodnutí byla účastníkem řízení 
podána námitka proti vydání územního rozhodnutí 
do doby, než se vyřeší dopravní obslužnost lokality 
Příhon. Doprava je většinou vedená ulicí Pod Zám-
kem. K tomuto proběhla již dvě jednání a výstupem 
je to, že byla zadána studie dopravní obslužnosti 
lokality Příhon. Dopravní inženýr má prověřit a na-
vrhnout možnosti jiných alternativních přístupů do 
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lokality než pouze ulicí Pod Zámkem. Tato studie by 
měla být hotova do konce září. Pak se bude jednat 
dále a hledat nejefektivnější řešení celé situace.

Dalším oříškem jsou odpady. Množí se nám přípa-
dy odkládání odpadů mimo sběrné nádoby a nepři-
měřené plnění obecních odpadových košů. Nezřídka 
se stává, že odpadové koše po obci jsou napěchovány 
igelitovými taškami s domovním odpadem. Někteří 
občané chtějí asi ušetřit a takto postupně ulehčují své 
vlastní popelnici.  Vyvážení odpadkových košů se už 
provádí 3 x týdně a někdy ani toto nestačí. Kdysi jsme 
vyváželi jen v pátek, teď musíme v pátek, v pondělí 
a některé koše ještě ve středu. 

Na sběrném dvoře se projevuje jak dobře a zodpo-
vědně třídíme. Spousta papírového odpadu z krabic 
od televizorů, nábytku a dalších věcí se hned tak 
nevidí. Se stavebním odpadem je to stejné. Každý 
rok provádíme drcení stavebního materiálu a během 
roku se zase neshromáždí taková hromada, že se 
nestačíme divit. 

Největším oříškem však je, a do budoucna bude, 
dřevní odpad. V minulosti jsme zavolali firmu na 
drcení dřevního odpadu a ta dřevo podrtila a dřevní 
štěpku si zadarmo odvezla. Teď přišla kůrovcová 
kalamita a všichni štěpkaři odjeli do lesů, kde drtí 
napadené stromy a na sběrné dvory nejde sehnat 
nikoho. Hledáme nějakou cestu.

Ještě před začátkem školního roku se nám podařilo 
opravit chodník před základní školou a další větší 
akcí byla oprava povrchu místní komunikace na 
ulici K Marku v prostoru od sklepů po křižovatku Na 
Padělkách. Tento úsek byl nebezpečný zejména pro 
cyklisty. Bylo tam několik pádů způsobených právě 
stavem vozovky. 

Z těch pozitivnějších zpráv je ta, že jsme získali 
dotaci na výstavbu hasičské zbrojnice. 

A co Vám všem přát do dalšího období? Snad jen 
hodně sil k dokončení vinařské sezony a polních pra-
cí, aby se Vám podařilo zazimovat vše, co je potřeba, 
a abyste v nadcházejícím podzimním a předvánoč-
ním čase našli chvilku pro sebe. Abyste se dokázali 
zastavit v tomto uspěchaném světě a našli si čas na 
své příbuzné a známé a své koníčky. 

Zdá se, že je to ještě daleko, ale čas běží jako 
voda, a proto si Vás dovolím všechny již dnes pozvat 
na Vánoční koncert, který se uskuteční v neděli 
1.12.2019 v kulturním zařízení Zemědělské a.s.. 
A taky bych Vás chtěl pozvat 15.12.2019 na vánoční 
jarmark a rozsvěcení vánočního stromečku.

Mějte hezký podzim a do dalších dnů Vám všem 
přeji jen to dobré. 
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Obec vypsala výběrové řízení na zhotovitele geo-
metrického plánu (GP) pro rozdělení pozemků na 
stavební parcely a následně byl vybrán zhotovitel 
GP. Hotový GP, včetně schválení katastrálním úřadem 
byl obci předán 3.9.2019. Ihned poté obec podala na 
stavební úřad žádost o vydání rozhodnutí o scelení 
a rozdělení pozemků. Toto rozhodnutí je nezbytným 

dokladem pro zápis GP do katastru nemovitostí. 
Aby mohlo být vypsáno výběrové řízení na zhoto-

vitele projektové dokumentace, je nutno znát cenu 
vybudování inženýrských sítí. Dle odborného propočtu 
projektanta je cena infrastruktury (vodovodní řad, 
kanalizace splašková, kanalizace dešťová, veřejné 
osvětlení, rozhlas a komunikace) pro celou lokalitu vy-
počtena na 77 mil. Kč. V této ceně není započtena cena 
za rozvody elektro (bude budovat společnost E.On po 
zaplacení rezervačního poplatku obce ve výši 12500 Kč 
na jeden RD) a  plynofikaci lokality (8 mil. Kč). S ply-
nofikací lokality se neuvažuje. V uvedených nákladech 
není také zahrnuta cena na úpravu stávajících místních 
komunikací do této lokality. Odborný odhad nákladů 
na zasíťování  I. etapy výstavby je 32 mil. Kč, II. etapy 
výstavby 22 mil. Kč a III .etapy výstavby 23 mil. Kč. 
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HRUBÝ ÚJEZD

ZMĚNA ÚZEMNÍHO PLÁNU ČEJKOVICE

V minulém zpravodaji jsem informovala 
o tom, že obec má zpracovanou a schválenou 
územní studii na lokalitu Hrubý Újezd. Jaké další 
kroky byly učiněny?

V rámci I.etapy výstavby je vytvořeno 18 sta-
vebních parcel. II.etapa zahrnuje 23 stavebních 
parcel a III. etapa 17 stavebních parcel. Celkem je to 
58 stavebních parcel. Plocha jednotlivých parcel je 
v rozsahu přibližně od 660 m2 do 900 m2. V rámci 
III.etapy vznikly dvě větší parcely, a to parcely o vý-
měře 1058m2 a 1165m2. 

Obec Čejkovice má od 2. 10. 2014 schválený Územ-
ní plán (ÚP). První požadavek na změnu platného 
ÚP byl na obecní úřad předložen v listopadu 2017 fir-
mou Sonnentor. Firma Sonnentor ve své žádosti 
uvedla, že v horizontu 3-4 let plánuje další rozvoj 
své firmy, a pokud nejsou na OÚ vedeny žádné jiné 
žádosti o změnu ÚP, tak jsou ochotni uhradit veš-
keré náklady spojené se změnou ÚP. V tu dobu na 
OÚ byla evidována pouze jedna žádost, v níž žadatel 
uvedl, že s projednáním jeho požadavku počká, 
až bude změnu ÚP řešit obec, tak jak tomu bylo 
při pořízení ÚP, kdy veškeré náklady hradila obec. 
V březnu 2018 byl požádán Městský úřad Hodonín, 
odbor rozvoje města (dále jen ORM) o pořízení 
Změny č. 1 Územního plánu Čejkovice. Následo-
valo výběrové řízení na zhotovitele (projektanta). 
Projektant v lednu 2019 předal ORM výkres - návrh 
změny k veřejnému projednání. Veřejné projednání 
návrhu změny č.1 ÚP se konalo 27.3.2019 v Orlov-
ně. Na jednání byly vzneseny námitky, že k areálu 
firmy Sonnentor není zabezpečen přístup umožňu-
jící kamionovou, autobusovou a osobní dopravu, 
stávající přístupová komunikace není kapacitně 
takové dopravě uzpůsobena. Následně bylo proti 
této změně podáno k pořizovateli změny, tj. k  ORM 
jedenáct námitek. Námitky se týkaly vyřešení do-
pravní obslužnosti v ulici Pod Zámkem. Ze strany 
pořizovatele (ORM) bylo sděleno, že do vyřešení 
dopravní obslužnosti lokality Příhon není možno 
pokračovat v dalších krocích na změně ÚP.

Na Zastupitelstvu obce dne 24. 6. 2019 proběhla 
k tomuto tématu obsáhlá diskuze ze strany občanů 
a vlastníků nemovitostí v ulici Pod Zámkem a zapsa-
ného spolku Bezpečné a čisté Čejkovice.

Obec Čejkovice má záměr řešit dopravní situaci 
lokality Příhon. Bylo rozhodnuto řešit dopravní 

situaci v lokalitě Příhon za pomoci dopravního inže-
nýra. Bylo mu zadáno vypracování dopravní studie 
řešící přístup do této lokality ze tří možných směrů. 
Ulicí Pod Zámkem, spojovací cestou z ulice Cigánov 
a vybudováním nového přístupu za bývalou farmou 
státních statků s vyústěním na silnici vedoucí na 
Mutěnice. Termín dodání studie je 30. 9. 2019.

Dopravní situaci v ulici Pod Zámkem řešila také 
stavební komise obce (27. 6. 2019 a 22. 7. 2019) a do-
spěla k závěru, že v ulici Pod Zámkem je nutné do-
pravní situaci řešit. Obec zde vlastní pozemky, které 
mohou být využity pro rozšíření této komunikace 
a zvýšení bezpečnosti. Stavební komise navrhuje 
rozšíření kritického místa zúžení. V místě napojení 
asfaltové komunikace na stoupání v zatáčce před 
sklepem pana Domanského, využít obecní pozemky 
k rozšíření komunikace a zaměřit se na rozšíření kři-
žovatky v tomto úseku. Stavební komise doporučuje 
rekonstrukci stávající vozovky (vybudovat výhybny) 
a požaduje vybudovat chodník. Stavební komise 
souhlasí s vypracováním dopravní studie, nicméně 
posouzení komunikace přes Zelničky (z Cigánova) 
považuje jako ekonomicky nevýhodné. 

V návaznosti na výše uvedené skutečnosti je od 
27. 3. 2019 pozastaveno projednávání Změny č.1 ÚP, 
a to až do vyřešení podaných námitek k dopravní 
obslužnosti lokality Příhon.

Na OÚ je od listopadu 2018 shromážděno celkem 
5 dalších požadavků na změnu ÚP včetně požadav-
ku obce – řešit plochu pro rozšíření ČOV.  Žadatelé 
o další změny ÚP se často dotazují, kdy obec bude 
řešit také jejich požadavky na změnu ÚP. 

Dle informací pořizovatele, dokud nebude do-
končena Změna č.1 ÚP, nemůže být vypracován 
„dokument“ Zpráva o uplatňování územního plánu 
v uplynulém období, který musí být projednán 
a schválen Zastupitelstvem obce. Až poté může být 
přistoupeno k řešení Změny č.2 ÚP.

V současné době se pracuje na vypsání výběrového 
řízení na zhotovitele projektové dokumentace na 
infrastrukturu.

Také proběhla jednání se zástupcem společnosti 
E.On  ve věci vybudování rozvodů elektro pro na-
pojení rodinných domů a také pro možnost odběru 
elektřiny již při výstavbě domů.
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Ráda bych vám představila několik nejdůleži-
tějších bodů vedoucích ke splnění daných cílů 
a spokojenosti žáků i jejich rodičů. V první řadě 
jde o kvalitu výuky; hodiny jsou vedeny kvalifiko-
vanými pedagogy, kteří si předávají své zkušenosti 
v metodických sdruženích. Škola je vybavena 
moderními pomůckami. Hodiny angličtiny jsou 
nyní zařazeny již od 1. ročníku a některé lekce žáci 
absolvují s rodilými mluvčími. Letos si poprvé žáci 
9. třídy mohli vyzkoušet, jaké to je prezentovat svoji 
absolventskou práci před větším publikem než jen 
před třídním kolektivem, a plánujeme organizovat 
prezentace i nadále. Abychom mohli lépe porovná-
vat, co se žáci ve škole naučili, zapojili jsme se do 
národního testování. Jde o srovnání stovek českých 
škol mezi sebou. Testování vždy probíhá ve 3., 
5. a 9. ročníku. Žáci se během roku účastní řady 
soutěží a dosahují výborných výsledků. Ve škole 
nabízíme spoustu mimoškolních aktivit, ve kterých 
děti mohou rozvíjet nadání a využít své kreativity. 
Kroužky jsou (kromě těch s náklady na spotřební 
materiál) poskytovány zdarma.

Naše škola je zapojena do projektů Ovoce 
a mléko do škol (zdarma dodávky ovoce, zeleniny 
a mléčných výrobků jedenkrát týdně všem žákům), 
Recyklohraní (sběr použitých baterií), Šablony 
(kroužky pro žáky, školní asistent v 1. třídě a ŠD, 
další vzdělávání pedagogů), Nechme to třídě (adap-
tační pobyty a preventivní programy pro třídní 
kolektivy), Basa tvrdí muziku (nákup vybavení pro 
dětskou cimbálku).

Velmi důležitým bodem je bezpečnost žáků. 
V šatnách pro žáky jsou nainstalovány dveře s pa-
nikovým kováním a děti k jejich odemčení používají 
čip. V blízké době plánujeme propojit docházkový 
systém s informací o příchodu žáka na e-mail rodi-
čů. V neposlední řadě jsme ve spolupráci s Obecním 
úřadem zřídili pozici asistent prevence kriminality, 

CO NÁM PŘINESE TENTO ŠKOLNÍ ROK? UŽ JSME ŠKOLÁCI

NEPOCTIVOST A PROZÍRAVOST

který dohlíží na bezpečnost dětí při příchodu do 
školy, během přestávek a při výdeji stravy a eviduje 
návštěvníky budovy školy.

Dalším velkým milníkem na cestě ke kvalitnímu 
vzdělávání je dobrá spolupráce. Zejména se jedná 
o budování příjemného klimatu mezi dětmi navzá-
jem a také mezi dětmi a pedagogy. Z toho důvodu 
pořádáme adaptační pobyty pro žáky 1. a 6. tříd. 
Zavedli jsme třídnické hodiny, jejichž cílem je bu-
dování třídního kolektivu a prevence nežádoucích 
projevů chování. K tématu vedení třídnických hodin 
absolvovali pedagogové semináře a plánujeme další 
vzdělávání v tomto oboru. Již od minulého školní-
ho roku je ve škole zřízen žákovský parlament, ve 
kterém se dva zástupci každého z ročníků podílí na 
chodu školy, předávají poznatky a nápady od svých 
spolužáků přímo vedení školy, učí se spolupracovat 
a nacházet řešení problémů. Důraz klademe na 
dobrou spolupráci s rodiči. Bereme je jako partnery 
při výchově a vzdělávání jejich dítěte, a tak je třeba 
sdílet stejné hodnoty. Velmi si vážíme spolupráce 
s obecním úřadem, s místní mateřskou školou, 
knihovnou, se sponzory, SRPŠ a se školskou radou.

V dnešní době je také informovanost významnější 
než kdy dříve. Zavedli jsme nové webové stránky, 
které neustále aktualizujeme; u vchodu do budovy 
školy je nástěnka s informacemi o dění ve škole; 
také jsme od nového školního roku začali použí-
vat elektronické žákovské knížky a elektronické 
odhlašování stravy. Žáci i zaměstnanci školy mají 
založené školní e-mailové adresy. Snažíme se o to, 
aby komunikace a kooperace se školskými záleži-
tostmi byla co nejjednodušší. 

Ráda bych, aby se žáci do školy těšili a měli 
dobrou motivaci se naučit co nejvíce. Aby jim po-
znatky získané v naší základní škole přinesly užitek 
i později v profesním a osobním životě. 

Žijeme ve světě, který je plný inovací, automatizace 
a virtuální reality. Lidé jsou stále více napojení na 
internetové produkty a služby. Nakupujeme online, 
platíme faktury a platby internetovým příkazem, 
sledujeme radary, stále komunikujeme přes facebook, 
email a ostatní profily. Často, mladí lidé, kteří stojí 
vedle sebe nebo sedí u stolu, mají před sebou chytrý 
telefon a bez jediného slova kmitají na obrazovce. 
Nepadne často jediné slovo, žádný úsměv ani žádná 
živá reakce. Člověk dneška může být jako stín míje-
jící druhého člověka bez jediné stopy komunikace 
a živého vztahu. 

Když máme mluvit o nepoctivosti, tak musíme roz-
lišovat. Jde o nepoctivost k sobě, k Bohu a k druhému 
člověku. Poctivost k sobě se  projevuje pravdivostí,  
v níž se odráží jednota našeho myšlení a konání. Je 
časté, že navenek se dokáže člověk přetvařovat a jed-
nat pokrytecky. Uvnitř člověka může být hněv, závist, 
pomstychtivost i nenávist. To všechno je možné zará-
movat do odsuzování a nelásky. Pravá poctivost roste 
v srdci, které si je vědomo, že potřebuje odpuštění, 
uzdravení a obrácení k dobru. Jedině v postoji hříšní-
ka může být člověku odpuštěno a obdarování přijato. 
Poctivost k Bohu je dána  pravdivostí vztahu, tím, že 
člověk nelže sám sobě ani Bohu. Když Bohu slibují 
rodiče, např. při křtu, že budou děti vést, vychovávat 

Začátek školního roku je významná událost pro 
každého školáka, ale nejemotivnější zážitek mají 
určitě prvňáčci. V naší základní škole je tradičně 
první školní den přivítala děvčata z deváté třídy ky-
tičkou a pak už začali noví školáci vnímat všechno 
nové kolem sebe. Posadili se bez zábran jako hotová 
třída do prvních řad a rodiče nechali klidně za se-
bou. Někteří se přišli pochlubit svou novou aktov-
kou. Nestačili otáčet hlavičky na dění kolem sebe. 
Vždyť ve vestibulu školy se sešlo celé osazenstvo. 

AUTOR: Jana Paušová - ředitelka školy

AUTOR: Mgr. Marie Hromková

AUTOR: P. Miroslav Čamek - farář

Tolik nových tváří, tolik rušného sdělování prázd-
ninových zážitků. Chvílemi to hlučelo jako v úle. 
Pak ale vše ztichlo. Všechny přítomné, a zejména 
prvňáčky, přivítala paní ředitelka Mgr. Jana Paušo-
vá, hodně úspěchů jim popřál i pan starosta Ing. 
Pavel Novotný a pan farář Mgr. Ing. Miloslav Čamek.

Ve třídě jim to v lavicích opravdu slušelo. Všichni 
rodiče jim drželi palce a děti pozorně poslouchaly. 
Čekalo je i milé překvapení v podobě dárku, který 
dětem předal pan starosta a paní místostarostka 
obce.

První den ve škole mají děti za sebou a teď s chutí 
do učení!

Ve škole vzděláváme v tomto roce v 10 třídách 
212 dětí. Stará se o ně 18 pedagogických pra-
covníků a 6 asistentů pedagoga. Naším cílem 
je poskytnout dětem kvalitní základní vzdělání 
a připravit je na život v moderním světě. 

ve víře a budou chodit do kostela, tak to dodrží a svým 
svědectvím života víry budou předávat tento veliký 
poklad další generaci rodiny. 

Je přímo nemorální lhát sobě a lhát Bohu. Člověk se 
může obelhat, ale ne Bůh, ten se bude každého z nás 
ptát: „ Jak jsi plnil dané sliby, jak jsi jednal, jak jsi pra-
coval a žil?“ Být poctivý  k druhému člověku vychází 
z lásky. Láska otevírá lidské srdce k potřebnému člo-
věku. Pán Ježíš, když mluví o posledním soudu, říká: 
„ Cokoli jste udělali pro jednoho z nejposlednějších 
bratří, pro mne jste udělali. Ztotožňuje se s každým 
člověkem, kterému byla prokázána konkrétní láska. 
Nepoctivý je ten, kdo druhého ponižuje, kdo obírá 
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o prostředky k životu, kdo druhým pohrdá, kdo s ním 
nepočítá v životě. 

 Jsme svědky toho, že mnozí lidé světa jsou velice 
prozíraví. Dokáží předvídat a ostražitě investovat své 
prostředky, aby je dobře zúročili. Jsou tak pracovití, 
že zapomínají na sebe, na Boha i bližního - člověka. 

Jsou velmi vynalézaví, aby si udrželi svůj vliv, svoji 
životní úroveň. Jsou uchváceni světlem  světa, které 
vede sice k pohodě a bezstarostnosti, ale nepřináší 
hodnoty věčné. Pán Ježíš ve svém  podobenství 
o nepoctivém správci chválí jeho prozíravost, s jakou 
si dokázal zajistit svoji budoucnost, až bude zbaven 
správcovství majetku. Říká nám, abychom byli stejně 
prozíraví v získávání hodnot věčných, které zloději 
nekradou a rez neničí. Každý budeme „ skládat účty 
ze svého správcovství“ -  ze svého života. Cesta k pro-
zíravosti je ve věrnosti v maličkosti, ve věrnosti v po-
ctivosti v malých věcech. Tady se můžeme každý den 
osvědčit a znovu začínat. Začátkem prozíravosti je 
navázání vztahu s Bohem v modlitbě. Být prozíravým 
„ dítětem světla“ je ten, kdo vystačí s málem, a přitom 
je šťastný. Žijeme ve světě reklamy, konzumu, naku-
pování a vyhazování. Není snadné se od toho oprostit: 
být ochoten pracovat za méně peněz, ale s hlubším 
vědomím smyslu; nekoupit sobě a svým dětem to, 
co mají druzí, pokud to skutečně nepotřebujeme; 
hospodařit s potravinami tak, abychom nemuseli 
nic vyhazovat. Takové jednání je náročné a potřebuje 
kreativitu, ale pro křesťana je etickou povinností. „ 
Nemůžeme sloužit Bohu i mamonu!“ Prozíravým „ 
dítětem světla“ je ten, kdo má úctu k ostatním lidem, 
i když jsou jakkoli odlišní; a nejvíce k těm, kdo trpí 
největší nouzí. Správná prozíravost nám nabízí věčný 
život, bohatství pravého štěstí, nefalšovaného pokoje 
a Božího království a to už zde na zemi v našem ka-
ždodenním životě. 

PODĚKOVÁNÍ ZA ÚRODU 
Každoročně patří první neděle v září poděkování za 

plody země a také bylinkovým slavnostem. Letošní 
první neděle připadla na prvního září, kostel sv. Kun-
huty byl oděn do pestrých barev bylinek, darovanými 
firmou Sonnentor, kterými byly nazdobeny oltáře.  Na 
zemi před oltářem byly naaranžovány plody letošní 
úrody. U hlavního oltáře kytice klasů dávaly tušit bo-
hatou úrodu, kterou jsme mohli sklidit. Při mši svaté 
byly přinášeny bylinky a chléb. Celá slavnost byla 
protkána vděčností. Zpěv mužského a chrámového 
sboru umocňoval sílu poděkování a chvály. Požeh-
naný chléb a bylinky, které si mohli účastníci odnést 
domů, nás obohatil v hojnosti a pospolitosti. 

MARIÁNSKÁ POUŤ V ŽAROŠICÍCH 
Po mnoha letech na naši farnost, v roce 750. vý-

ročí kostela, připadla služba na mariánskou pouť 
v Žarošicích v pátek 13. září tohoto roku. Připravený 
autobus s poutníky ze Starého a Nového Poddvoro-

va přijel na zastávku u kostela v Čejkovicích, kde 
nastoupili krojovaní a ostatní poutníci a vyjeli jsme 
směrem na Žarošice. Kolem šesté hodiny večerní jsme 
byli na místě. Krojovaní, ministranti se shromáždili 
na faře a chrámový sbor a poutníci na prostranství 
za kostelem. O půl sedmé vyšel průvod z fary na 
poutní prostranství, kde po přivítaní začala modlitba 
růžence, kterou se modlili jednotliví farníci a zpíval 
chrámový sbor. Po růženci se připravili kněží a mini-
stranti v sakristii a po příchodu k oltáři začala poutní 
mše svatá, kterou sloužil P. Leoš Ryška z TV Noe. 
Četba čtení, zpěv žalmu, zpěvy chrámového sboru, 
přímluvy - těchto služeb se ujali krojovaní i ostatní 
poutníci z celé farnosti. Při promluvě byla zdůrazněna 
velká pomoc Panny Marie, která stojí v blízkosti člo-
věka a zázračně pomáhá ke změně jeho života. Celá 
bohoslužba byla nesena radostí, pokorou a svěžím 
Duchem. Všichni mohli cítit, že Matka Boží je zde 
s námi a vede nás blíže k Ježíši. Po mši svaté ná-
sledoval průvod se sochou Fatimské Panny Marie, 

kterou nesli krojovaní mládenci a doprovázeli další 
krojovaní a poutníci. Za zpěvu fatimské písně šel 
průvod po vesnici kolem kostela  a zpět na prostran-
ství. Všichni byli nadšeni, cítili radost z blízkosti 
Matky a jejího Syna. Chci tímto poděkovat všem, 
kteří se zapojili do služeb při pouti a také p. Josefovi 
Šašvatovi za zajištění všech služeb a organizaci. 
Také stárkům, že přivedli tak početnou skupinu 
krojovaných. Stále platí, jaké Boží Tělo, takové 
Hody, které znovu začínají postupně nabývat na 
své důstojnosti a vážnosti, za to je třeba poděkovat. 
Žarošská pouť nám všem ukázala, že Matka Boží 
je nám blízko, stále nás vede k Ježíši a každému 
odplatí jeho věrnost, vyslyší modlitby a bude se 
stále přimlouvat u Boha. Jaká pouť, takový život. 
Panna Maria nám tak byla blízko srdci a cítili jsme 
její mateřskou lásku.

ZLATÁ SOBOTA 
Zlatá sobota je hlavní Žarošická pouť. Vždy při-

padá na druhou sobotu v měsíci září. Letošní rok to 
byla sobota 14. září. Pěšky putovali farnicí ze Starého 

PŘIPRAVUJEME:

V RÁMCI OSLAV 750. VÝROČÍ KOS-
TELA A FARNOSTI PŘIPRAVUJEME 
V MĚSÍCI ŘÍJNU „ HUDEBNÍ VEČER.“ 

SVATOHUBERTSKÁ TROUBENÁ MŠE 
SVATÁ SE USKUTEČNÍ V NEDĚLI
3. LISTOPADU 2019 V 10.30 HOD.
V KOSTELE SV. KUNHUTY V ČEJKO-
VICÍCH. 

UDÍLENÍ SVÁTOSTI BIŘMOVÁNÍ BUDE 
V SOBOTU 9. LISTOPADU 2019
V 10.00 HOD. PŘI MŠI SVATÉ V KOS-
TELE SV. KUNHUTY V ČEJKOVICÍCH, 
MŠI SVATOU BUDE SLOUŽIT A SVÁ-
TOST UDĚLOVAT MONS. VOJTĚCH 
CIKRLE, BISKUP BRNĚNSKÝ

a Nového Poddvorova. Hlavní mši stavou sloužil 
Mons. Cyril Vasil, arcibiskup východního obřadu 
z Říma. Velké množství poutníků se zúčastnilo pouti. 
V procesí se sochami Panny Marie bylo 35 procesí, 
která nesla svoji sochu Matky Boží. Hluboký zážítek 
byl umocněn svátostným požehnáním, kde jsme 
poklekli před Bohem ve svátostném chlebě a přijali 
požehnání. 
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Obecní úřad Čejkovice upozorňuje spolky, sdru-
žení, kluby a pořadatele akcí v roce 2020, aby podali 
do konce října 2019 své žádosti o dotace z rozpočtu 
obce na rok 2020. Důrazně upozorňujeme žadate-
le o vyplnění konkrétního účelu, na který budou 
požadovat finanční prostředky z rozpočtu obce.

DOTACE PRO SPOLKY,SDRUŽENÍ
A POŘADATELE AKCÍ
AUTOR: Anežka Hřibová, místostarostka Pozdějším žádostem nebude vyhověno.

Zároveň je žádá o předložení vyúčtování spolu 
s doklady za rok 2019 dle smluv do 30.11.2019. 

Formuláře jsou ke stažení na webových stránkách 
obce na adrese:

http://www.cejkovice.cz/obecni-urad/formulare/

Mimo různých stavebních akcí, které proběhly 
nebo stále probíhají v Čejkovicích, hýbou děním 
v obci hlavně dvě témata. Prvním je dlouhodobě 
očekávané čištění potoka. Druhým tématem je ře-
šení dopravní obslužnosti lokality Příhon. V době, 
kdy čtete tyto řádky, je již možná hotová dopravní 

studie. Předpokládaný termín jejího vyhotovení 
byl stanoven na konec září. Na základě této studie 
se poté bude dále rozhodovat. Informace, které se 
šířily a donesly se k nám, poukazovaly na budování 
nového kruhového objezdu nebo na jiné stavební 
úpravy cest a jejich okolí. Tyto informace nejsou 
momentálně na stole. Vše se bude odvíjet od do-
pravní studie. 

V neděli 8. 9. se uskutečnila další akce kulturní 
komise. V parku u MŠ proběhl bleší trh. Přijela 
spousta lidí nejen z Čejkovic, ale i z okolních 
obcí. Jak můžete vidět na fotografii Michala Balá-
ta, panovala zde příjemná atmosféra. Pokud jste 
akci nestihli, nevadí. Vyrazte si s námi v neděli 6. 
října prohlédnout běžně nepřístupné vinné sklepy 
v Čejkovicích. Architektka Valerie Zámečníková 
a kulturní antropolog Jakub Konečný připomenou 
okolnosti vzniku a dalšího vývoje jedné z nejza-
chovalejších vinařských čtvrtí na Hanáckém Slo-
vácku. A na konci si možná dáme i pohárek! Sraz 
je v 14 hodin před Havlíčkovým válcovým mlýnem.

Závěrem bych chtěl opět připomenout, že pokud 
máte nějaké nejasnosti nebo vás zajímají další 
informace, neváhejte se podívat na FB Mladí pro 
Čejkovice. Můžete tam třeba zjistit, že v Čejkovicích 
vykonává službu pracovník Městské policie Mutě-
nice. Zveřejňujeme zde i mnoho dalších informací 
ze zastupitelstva, ale nejen z něj. A určitě se zde 
dozvíte i aktuální informace týkající se dopravní 
obslužnosti lokality Příhon. 

V sobotu 7. září vyjížděl autobus od hotelu Albor 
směr Slovensko. To si na pozvání slovenských přátel 
vyjeli zpěváci MS Révokaz se svými manželkami 
a dobrými přáteli. Výlet za poznáním krásy Sloven-
ska v oblasti Malokarpatské vinné stezky. 

Nejdříve jsme navštívili městečko Velké Leváre, 
kde jsme si prohlédli  habánskou lidovou architektu-
ru starobylých domů. Prohlédli jsme si  dochovalou 
zástavbu domků a  habánský kostelík. I přes deštivé 
počasí, které nás po cestě provázelo, se nám prohlíd-
ka této habánské kultury líbila. Habánské muzeum 
bylo zavřeno, a tak jsme pokračovali směr Malacky, 
kde nás čekala prohlídka zámku a zámecké zahrady. 
Tady jsme se jen tak prošli zámeckou zahradou a zá-
mek si prohlédli jen z venku. Nechtěli jsme se příliš 
zdržovat, neboť ta pravá krása nás teprve čekala.

Pokračovali jsme v cestě  až na hrad Červený ka-
meň, kde byl pro nás připravený výborný oběd a po 
obědě prohlídka hradu. Tady bylo opravdu co vidět. 
Prohlídka hradu a hradního sklepení se nám velmi 
líbila, zvláště, když nám mladý průvodce hradu po-
volil ve sklepeních zazpívat jednu píseň, která se díky 
akustice rozléhala po celém hradě. To byla paráda.

Po prohlídce hradu nás čekala cesta do nedalekého 
městečka Modra, na  domluvenou návštěvu u vina-
ře Fedora Malíka. Vinařstvím nás osobně provázel 
majitel rodinné firmy pan Fedor, který je věhlasný 
vinař.  Přednes o víně prokládal bodrým humorem 
a my jsme mu naopak kontrovali zpěvěm našich písní 
o víně, které se mu velmi líbily. Fedor Malík je pan 

OKÉNKO MLADÝCH PRO ČEJKOVICE

V ZAJETÍ KRÁSY

AUTOR: Pavel Gal

AUTOR: za MS Révokaz - Jara Novák

Vítejte u okénka Mladých pro Čejkovice. Od mi-
nulého vydání Zpravodaje do uzávěrky tohoto, 
který právě držíte v ruce, sice neproběhlo žádné 
zasedání Zastupitelstva obce, ale my ani tak 
nezahálíme a přinášíme vám informace, které 
by vás mohly zajímat.

profesor, vydal několik knih o víně, a protože další 
knihu připravuje, požádal nás, zda by mohl náše 
písně o víně použit do této nové knihy. Náš souhlas 
získal po dalším vzorku výborného bílého vína. 
Protože náš výlet byl na dva dny, bylo nutné se roz-
loučit, abychom se stačili ubytovat v penzionu Garni 
a v hotelu Rozárka, ve vinařském městě Pezinok.

V Pezinku jsme už zůstali.  Po obědě v restauraci 
u Matyšáka nás čekala domluvená prohlídka Ma-
lokarpatského vinařského muzea. To bylo krásy. 
V muzeu bylo k vidění to, co nikde jinde neuvidíte. 
Největší prohlídka dřevěných starobylých presů na 
víno, mnoho dalších nástrojů a  instrumentů slouží-
cích k obdělávání vinic a k výrobě vína. U některých 
věcí jsme ani nevěděli, k čemu dříve sloužily. To nám 
ale slečna průvodkyně ráda objasnila. Na závěr na-
učné prohlídky bylo překvapení v podobě skleničky 
dobrého Vlašského ryzlinku. No a tady opět nastal 
prostor pro pěknou pěsničku o víně. Slečna, co nás 
provázela, by se ráda podívala do Čejkovic a tak jsme 
ji  k nám rádi pozvali.

V Pezinku nás čekala ještě jedna prohlídka vi-
nařství, a to tentokráte v archívním slepě u pana 
Matyšáka, zrovna tam, kde jsme v poledne obědvali. 
I tady bylo veselo. Víno bylo opravdu výborné, viděli 
jsme i takzvanou sabráž sektu šavlí a jeden z našich 
členů výpravy dostal příležitost si sabráž vyzkoušet. 
Dopadlo to dobře, písnička střídala odborné vyprá-
vění sommeliérů a jen těžko jsme se loučili, protože 
nám zde bylo opravdu moc dobře.

Po cestě domů jsme zazpívali ještě nejednu pěknú 
pěsničku.
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Naše putování začalo na Vrbici, kde jsme naložili 
naši družinu vrbeckých skautů, kteří s námi jeli 
úplně poprvé. Pak jsme jeli na naši druhou zastávku 
v Kobylí a poté zastavili v Čejkovicích. Na letošní 
tábor jsme si připravili celotáborovou hru na téma 
Jumanji, která nás provázela programem. 

Na táboře nás bylo přes 70. Od nejmladší tábornice 
Rózinky, které byly pouhé 4 měsíce, až po vedoucí, 
paní kuchařky, pana faráře a další šikovné výpomoci. 
Děti byly rozděleny do pěti družinek podle věku. 
Benjamínci (děti 5-7 let) s názvem Veverky, Vlčata 

OHLÉDNUTÍ ZA SKAUTSKÝM TÁBOREM 2019
AUTOR: Zbyněk Škrobák (kluci 7-11 let) s názvem Banda, Světlušky (holky 

7-11 let) s názvem Tajemné lovkyně, a Skauti (11+), 
kteří byli rozděleni do dvou skupin: Aligátoři a Alfa 
Jumanji.

V pátek jsme navštívili Permonium – unikátní 
zábavní park, zakomponovaný do areálu Oslavan-
ského dolu Kukla 30 km od Brna. V neděli jsme také 
navštívili kostel sv. Mikuláše v Oslavanech.

Skauti absolvovali poprvé v životě dvoudenní 
výšlap. Bylo to naučné, ale náročné – ušli jsme 30 km 
se vším vybavením na zádech. Někteří spali pod ši-
rým nebem a někdo pod vlastnoručně postavěným 
přístřeškem poblíž zříceniny ketkovského hradu 
Levnov s výhledem na elektrárnu Dukovany. 

Jednu noc nás přepadli dokonce i trifidi, tak se 
všichni probudili bez možnosti vidět a prožili část 
dne poslepu. Zvládli vše od ranní hygieny přes sní-
dani až po výlet, na kterém hledali v nedaleké Nové 
Vsi způsob, jak se zachránit a vyléčit svůj zrak.

Skauti, světlušky a vlčata zažili i noční hru, která 
spočívala v tom, že jsme prožili celý den v jedné 
hodině. Děti během hodiny musely stihnout hygienu, 
zahrát si hry, naučit se nějaký uzel, vyšlápnout si na 
výlet a 5x se stihly i najíst a šly znovu spát.  

Zažili jsme mnoho táboráků, bez kterých by se 
správný tábor neobešel a u kterých vždy panovala 
příjemná atmosféra, hrálo se na kytaru, ukulele 
a zpívaly se písničky. 

Tábor by se samozřejmě neobešel bez naší kuchař-
ky, která s námi jezdí už několik let. A za její výtečná 
jídla dostala řád zlaté vařečky. A neobešli bychom 
se ani bez našeho Jendy Lamače, který obdržel řád 
táborového šikulky. Kristýnka Šárková a Miloš Kos, 
naši vedoucí, byli také odměněni, a to Březovým 
lístkem, který se uděluje za práci s dětmi. 

Již nyní plánujeme další ročník a těšíme se!

Děkujeme obci Čejkovice za finanční podporu, 
panu faráři za výraznou pomoc nejen v kuchyni 
a všem dárcům nejen potravin.

DRUŽINKY
Od září nám opět fungují družinovky. V úterý 

v 17:30 jsou to Sovičky v Klubovně 1 a Černí panteři 
v Klubovně 2, ve středu Vlčata a Tygříci v 16:00 a Jed-
norožci v 17:30. Rádi uvítáme nové členy, kteří 
s námi budou chtít zažít dobrodružství v klubovně 
nebo na výpravách a poznávat přírodu a krásu naší 
republiky.

TAJEMSTVÍ ZÁHADNÉ POVĚSTI
7. ROČNÍK PŘÍMĚSTSKÉHO TÁBORA

AUTOR: za Hnutí Brontosaurus Čejkovice
Kristýna Hájková

Letošní tábor začal záhadou. Přišla za námi 
neznámá paní a prosila nás, abychom jí pomohli 
najít poklad, který kdysi ukryla v Čejkovicích její 
babička. Pustili jsme se do hledání a bylo to sku-
tečně složité. Poklad byl důmyslně ukrytý a my 
jsme museli vypátrat mnoho šifrovaných dopisů 
a rozluštit je. Hledání nás dokonce zavedlo i do 
hodonínské zoo, kde jsme strávili příjemný den.  
Milá paní průvodkyně nám ukázala zoologickou 
zahradu a připravila pro nás i zábavný kvíz. Ve 
čtvrtek se naše cesta k pokladu ještě více zkompli-
kovala, jelikož nás navštívil hamižný podvodník, 
který chtěl poklad získat pro sebe a peníze utratit! 
Naštěstí jsme ho prokoukli a vyhnali. Poslední den 
tábora nás šifry dovedly k místu pokladu, který si 
však babička záhadné paní už před lety vyzvedla. 
Poklad jsme sice nenašli, ale i tak jsme dostali 
bohatou odměnu za naše neúnavné hledání.

A samozřejmě jsme si stihli i hrát a tvořit. Hráli 
jsme deskové i míčové hry, běhali v parku a vy-
robili si záložky do knížek, veselé deníčky nebo 
hudební nástroje z recyklovaných materiálů. Jed-
nu noc také hrstka dětských odvážlivců strávila 
v tee-pee  u klubovny a samozřejmě nechyběla ani 
stezka odvahy a opékání špekáčků.

Děkujeme všem dětem za odvahu při hledání 
pokladu a samozřejmě i kuchařkám ze školní 
jídelny za výborné obědy. Příští rok se můžete 
těšit na další táborová dobrodružství!

Hnutí Brontosaurus Čejkovice letos v srpnu 
uspořádalo už sedmý ročník příměstského tá-
bora, tentokrát s podtitulem Tajemství záhadné 
pověsti. Tábor probíhal tradičně v brontosauří 
klubovně, trval pět dní a účastnilo se ho pat-
náct dětí ve věku od šesti do deseti let.
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Letošní příměstský tábor pořádaný Hnutím 
Brontosaurus v Čejkovicích pokládám za úspěšný. 
Nejenže se nám podařilo dokončit naše celoroční 
hledání pokladu, ale také jsme pomohli jedné mladé 
dívce pátrat po rodinné cennosti. Její babička si totiž 
před lety tento poklad schovala. Cesta k pokladu byla 
velmi zašifrovaná, avšak nám se povedlo všechny 
šifry rozluštit, a dokonce se nám podařilo odehnat 
podvodníka, který chtěl poklad ukořistit pro sebe. 
Poklad byl sice jen ve formě omluvného dopisu, 
protože si ho majitelé museli vyzvednou kvůli pro-
blémům v rodině, ale nám to nevadilo. Byli jsme rádi 
za to, že jsme mohli oné dívce pomoci jít po stopách 
její praprababičky.

PO STOPÁCH ZÁHADNÉ POVĚSTI
AUTOR: Lucie Korábová

AUTOR: PhDr. Táňa Faltisová, 
vedoucí Kontaktního adiktologického centra Vážka Oblastní charity Hodonín

Zvoní zvonek… sociální pracovnice kontaktního 
centra na malé obrazovce videozvonku zběžně kon-
troluje, v jakém stavu je příchozí, a míří ke vstup-
ním dveřím otevřít. Pro pracovníky je nebezpečné 
pouštět do zařízení silně intoxikované nebo na první 
pohled agresivní osoby, zvláště pokud je neznají. 
Příchozí paní prosí o pomoc, blondýna ve středních 
letech je v K-centru poprvé. Nikdy by ji nenapadlo, 
že se tady kdy ocitne, rozpláče se, omlouvá se, ob-
čerstvení odmítne, papírový kapesník si bere. Začíná 
své vyprávění tím, že už delší dobu sleduje změny 
v chování svého dospívajícího syna, přestal chodit do 
školy, už s ní skoro vůbec nemluví, stýká se s podiv-
nými lidmi, odchází z domu v průběhu noci, doma 
se začaly ztrácet peníze a včera mu našla v kapse 
bundy injekční stříkačku a nějaké věci, o kterých 
neví, k čemu slouží, a popisuje jednotlivě balené 
lihové tampony používané před vpichem k zamezení 
zanesení infekce do žíly. Vysokoškolsky vzdělaná 
sociální pracovnice s psychoterapeutickým výcvi-
kem poskytuje odborné sociální poradenství, paní 

JAK TO CHODÍ NA KÁČKU?

odchází o poznání klidnější, protože se jí dostalo 
pochopení, podpory a informací, které potřebovala 
k tomu, aby se v situaci, která nastala, mohla zorien-
tovat. Děkuje, domlouvá si další schůzku, z kabelky 
vytahuje peněženku, aby zaplatila za proběhlou 
konzultaci. Pracovnice ji ujišťuje, že všechny služby 
jsou zdarma. Protože je úterý, den, kdy se pracovni-
ce kontaktního centra objevují v terénu, připraví si 
batohy označené logem vážky. Mají v nich dostatek 
čistých injekčních stříkaček a zdravotnický materiál 
potřebný k aplikaci drog, díky němuž se výrazně 
snižuje riziko přenosu infekčních chorob v populaci 
– nejen mezi uživateli drog, ale v celé populaci, pro-
tože uživatelé drog jsou v běžném kontaktu s námi 
všemi, nejsou nikde izolováni. Do batohu se musí 
vejít také informační letáčky a brožurky a především 

CO SE UDÁLO OD ČERVENCE DO ŘÍJNA 2019. 
 V červenci a srpnu proběhly podle plánu prázdni-

ny. Přesto  se,  podle plánu, uskutečnil v červenci výlet 
seniorů s dětmi, který zorganizovala Marie Janková, 
za což si zaslouží vřelé poděkování. 

V  úterý 3. září se konal Čaj o páté, kde hlavním 
bodem schůze bylo vypracován návrhu plánu čin-
nosti na příští období. Plán činnosti  bude předložen 
ke schválení na příští výroční členské schůzi.  Na 
bowlingu v úterý 17.9. byla dobrá účast seniorů také 
zdokumentována (viz foto). Po prázdninové pře-
stávce bylo vidět, že začátek byl, co se týká výkonů, 
slabší. V druhé půlce her však už bylo vidět zlepšení. 

speciální malý kontejner na použité injekční stříkač-
ky, které mohou být zdrojem nebezpečné infekce 
a nepříjemného poranění. Pracovnice kontaktního 
centra v terénu poctivě procházejí riziková místa 
v Hodoníně i v okolních obcích a sbírají pohozené 
injekční stříkačky, ročně přepraví pinzetou do kon-
tejneru téměř tři stovky kusů stříkaček nalezených 
na běžně přístupných veřejných místech a přispívají 
tím k ochraně zdraví obyvatel Hodonínska a k bez-
pečnějšímu životnímu prostředí pro nás všechny. 
Pracovnice kontaktního centra jsou k dispozici všem 
lidem ohroženým závislostí na návykových látkách, 
uživatelům drog a jejich blízkým, pracují v kontakt-
ním centru i v terénu nejen v Hodoníně, všechny 
služby poskytují zdarma, anonymně a mlčenlivost 
je pro ně samozřejmostí.

KLUB SENIORŮ INFORMUJE
AUTOR: Jaroslav Otáhal Bowling se stal u seniorů oblíbeným setkáním, kde 

se zasmějí a oprostí od všedních potíží, které se ve 
stáří  vyskytují . Poděkování si zaslouží František 
Pešl, který obětavě organizuje každý měsíc setkání 
u bowlingu a svými  herními zkušenostmi radí, jak 
se ve hře zlepšit. Tak ještě jednou dík.  

CO PŘIPRAVUJEME: 

•19.října - bowling 

•20. října - zájezd do Polska 

•24.října - vycházka. 

•3.prosince - Čaj o páté, kde bude přednáš-

ka o legionářích v období 1. světové války. 

•10. prosince - zájezd na  koncert dechové 

hudby Moravanky v Kyjově 

•17.prosinace - bowling 

•31. prosince - vycházka na Vrbici
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Vyjeli jsme ráno v osm hodin 2.července s naším 
řidičem Jendou do Oslavan u Brna, do bývalého 
hornického dolu KUKLA – dnešního PARKU PER-
MONIUM .  Na 6000 m2 se nachází 26 různých 
atrakcí pro větší i menší návštěvníky. Je zde největší 
nadzemní bludiště v ČR, důlní chodby, jezero, la-
nové centrum a mnoho dalších originálních atrakcí. 

Pro menší děti je zde „Duhový svět“, kde se moh-
ly koupat v jezírku, vozit na vorech, jezdit výtahem 
do věže (samy). A co se jim líbilo nejvíce – digitální 
náramek na ruce. Na ten si děti samy kupovaly pití, 
zmrzlinu, jídlo a nemusely si chodit pro peníze. 
Nám starším se zase líbilo, že děti nepotřebovaly 

Vycestovat „na západ“ bylo 
v sedmdesátých letech minulého 
století dost složité, a proto se vy-
hledávala každá možnost, která 
usnadnila vyřízení potřebných 
dokladů. Kromě cestovního pasu 
musela být také časově platná 
výjezdní doložka pro návštěvu 
dotyčného státu. Jednou z mála 
společností,  která umožnila 
uskutečnit pro své bezúhonné 
členy odborný zájezd bez velké-
ho vyřizování, byla také Česká 
vědecko-technická společnost 
se sídlem v Praze. Státní statek 
Valtice zřídil závodní pobočku 
již v roce 1974, kdy potřeboval 
„zastřešit“ Valtické vinné trhy. 
Závodní pobočka umožnila ko-
nat odborné školící akce a také 
zájezdy. Finanční prostředky 
získávala závodní pobočka jed-
nak z členských příspěvků ze 
své odborné činnosti a přispívat 
mohl také Státní statek Mikulov 
– v roce 1976 to již byl velký ze-
mědělský kolos, který hospodařil 
na téměř 20.000 ha půdy. Hojně 
navštěvované Valtické vinné trhy 
v těchto letech již také vykazova-
ly potřebný finanční efekt. Tak 
jsem v srpnu roku 1986 odevzdal 
na Okresní vojenskou správu 
vojenskou knížku a spolu s dal-
šími cca 20-ti vybranými pra-
covníky statku, profesionálními 
vinohradníky a vinaři, jsem se 
vypravil na 12-denní odborný 
zájezd do Jugoslávie. Zúčast-
nili se také vinařští šlechtitelé 
z Moravy a ze Slovenska. Právě 
vedoucí Šlechtitelské vinařské 
stanice v Polešovicích Ing. Vác-

VÝLET SENIORŮ S DĚTMI ODBORNĚ V JUGOSLÁVII
PŘED ČTYŘICETI LETYAUTOR: Marie Janková

AUTOR: Jenda Otáhal

lav Křivánek, původem ze Srb-
ska, vyjednal návštěvu několika 
vyspělých vinařských závodů. 
V druhé polovině srpna, kdy jsme 
přijeli přes Srbsko do Makedonie, 
chystali se zde již někteří vinaři 
na vinobraní. Obdivovali jsme 
jejich volný způsob vedení révy 
vinné,na pergolách nebo i na 
ovocných stromech. Pěstovali 
hodně stolních odrůd s velkými 
bobulemi, ale protože nebyli 
vázanými členy RVHP (Rady vzá-
jemné hospodářské společnosti), 
jenom přidruženými, tak své 
kvalitní stolní hrozny vyváželi 
převážně na západ; k nám se do-
stávaly stolní hrozny z Bulharska, 
někdy z Rumunska (známá odrů-
da Bolgar). Ochutnali jsme také 
několik desítek vzorků bílých 
i červených vín, často se zbytkem 
cukru, a červená vína intenzivně 

barevná a alkoholická. Byli jsme 
tenkrát ještě mladí a o různé 
odborné i kulturní zážitky v prů-
běhu zájezdu nebyla nouze.

Postupně jsme projeli také 
Makedonií až k Ohridskemu je-
zeru u hranice s Albánií. Velkým 
dobrodružstvím byla plavba 
přes Ohridské jezero na protější 
břeh, kde se nacházela kaple sv. 
Nauma (podle vyprávění místní 
průvodkyně to měl být podobný 
světec jako náš Cyril nebo Meto-
děj). Obrovské jezero se nachází 
již v těsné blízkosti hranice 
s Albánií, která v té době nebyla 
plně zakotvena v socialistickém 
táboře a využívala hospodářské 
i politické spolupráce s Čínou. Na 
jezeře našli tenkrát obživu zdejší 
majitelé malých loděk, takže 
jsme se do několika také usadi-
li a zdárně za necelou hodinu 

žádný dozor a my jsme je sledovali jen z laviček. 
Byl to super výlet a všem se moc líbil.

V neděli odpoledne 21. července navštívili milovníci 
folklóru náš již tradiční pořad - Žňa našich předků.

Obilí nám sice dostatečně sežrali hraboši, ale to nás 
neodradilo. V pořadu vystoupili naši kamarádi Mužský 
sbor z Vlčnova, ženský sbor Levandula a k poslechu 
nám zahrála žákovská dechová hudba Mutěňané 
– Čejkovjané. Bylo to opět pěkné odpoledne, které 
nám již tradičně moderovala Jiřina Palová, které patří 
dík, jako i všem ostatním účinkujícím a také všem 
posluchačům.

ŽŇA NAŠICH PŘEDKŮ
AUTOR: Jara Novák

Toto jsou naši malí permoníci. 

AUTOR: Karel Hlinecký

Málo snímků se dochovalo z mlácení cepem. 
Tehdy amatérů moc nebylo a na takové věci se při 
mlácení ani nedrželo. Aspoň tento snímek z r. 1917. 
Vpředu na snímku je statná hospodyň s třemi dětmi 
a za nimi mlatci: dva muži a dvě ženy. Každý má svůj 
cep v ruce, jenom je málo vidět. Škoda.
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V letošním roce dostali muzikanti nabídku, aby 
zajistili hudební program na Dětských hodeč-
kách v Kobylí. Tato krásná akce se uskutečnila 
v sobotu odpoledne 18. května v sokolské za-
hradě, kde naši muzikanti každoročně účinkují.

MUTĚŇANÉ - ČEJKOVJANÉ

AUTOR: Jara Novák

Kapela přijala pozvání i na prestižní   Přehlídku 
mládežnických dechových  hudeb do Šardic, kde 
ovšem pro nemoc dirigenta nemohli vystoupit.

Muzika každoročně zajišťuje hudební doprovod 
i na slavnosti Božího Těla v Iváni a ve Vranovicích. 
Nejinak tomu bylo i letos 23.června.

Odpoledne 21. července  Mutěňané – Čejkovjané 
potěšili své posluchače na folklorním pořadu  Žňa 
našich předků spolu s dalšími účinkujícími.

V neděli 1. září se kapela poprvé  představila ve 
svém programu na Dětských hodečkách na Vrbici, 

kde doprovodila krojovanou mládež i v průvodu 
obcí. Pro muzikanty to byla dobrá zkušenost a také 
velmi pěkný zážitek

Žákovská kapela se i letos chystá na výlet s mu-
zikou. Tentokráte to bude na dva dny. Máme namí-
řeno do Ratibořic, kde si s muzikou prohlédneme 
zámeček a také místa, kde prožila své mládí se svý-
mi sourozenci a babičkou malá Barunka, pozdější 
naše významná spisovatelka Božena Němcová.  
V sobotu 19. října přespíme v hezkém penzionu 
a v neděli pak namíříme do významného polského 
města Krakova. Zde máme v plánu prohlídku města 
s muzikou. Tak doufáme, že si i tam najdeme své 
posluchače, ale o tom až zase příště.      

přepluli jezero na protější břeh.  
Což o to, kaple svatého Nauma 
byla i přes své stáři mnoha staletí 
velmi zachovalá a působila na 
poutníky jistě velmi emotivně. 
Jenže před zpáteční cestou se 
přihnala velká bouřka a někteří 
majitelé loděk vrátili svým klien-
tům peníze za zpáteční cestu a ti 
pak jeli zpátky autobusem. Ale já 
a několik dalších jsme nemohli 
vymámit od našeho lodivoda 
ani minci a ten bafaje z dlouhé 
dýmky nás přinutil nasednout 
do loďky i v tom nečase. Větrem 
ošlehaný starý námořník trval 
na zpáteční plavbě, prý se nám 
nemůže pod jeho řízením nic 
stát. Již několik metrů od břehu 
se tvořily zřetelně viditelné vlny, 

které naší zatíženou lodicí hou-
paly, že nám hrozila „mořská 
nemoc“, i když jsme byli jenom 
na jezeře. Když sáhl lodník pod 
lavici a vytáhl láhev domácího 
rumu, všichni jsme pobledli. Nej-
horší bylo, že loďka nejela přímo 
na protější břeh jako při cestě 
ke svatému Naumovi, ale různě 
cikcak, takže cesta se protáhla 
a museli jsme si ulevovat i během 
plavby. Všechno nakonec dobře 
dopadlo, kapitán vypil cestou 
flašku rumu a naše modlitby ke 
svatému Naumovi Ohridskému 
byly vyslyšeny.

Potom jsme ještě zamířili do 
řecké Makedonie a zastavili se 
na prohlídku druhého největšího  
města v Řecku. Soluň (řecky se 

jmenuje Tessaloniki) je neofici-
ální metropolí řecké Makedonie 
a spolu s předměstími má přes 
jeden milion obyvatel. Nachází 
se zde několik staveb z období 
raného křesťanství a Byzantské 
říše. Nám účastníkům zájezdu 
z Moravy se při výkladu místní 
průvodkyně zdálo divné, že 
vůbec nevzpomenula naše věro-
zvěsty Cyrila a Metoděje – když 
jsme jí položili tuto otázku, 
rozpačitě přiznala, že o nich 
nic neví.  Zato nám ochotně 
vysvětlila, že výtvory sprejerů 
na fasádách domů představují 
lidový folklór. Tenkrát se nám 
to zdálo dost divoké a mnohdy 
i nevkusné, protože u nás nic 
takového jsme neznali. Tedy až 
do období po „něžné revoluci“. 
Ještě jsme se chtěli vykoupat 
v Egejském moři, ale v Soluni se 
nacházel velký přístav a v jeho 
blízkosti špinavá voda, že jsme 
sotva smočili kotníky.

Jsou to vzpomínky staré již 
téměř půl století, ale právě cesta 
přes Ohridské jezero mi zůstala 
v paměti, chutě a vůně make-
donských vín i zážitky během 
zájezdu se dávno vypařily…

MATUŠKA VOLAL GOTTOVI:
- „JAK SE MÁŠ, KARLE?“
- „NEMOHU SI STĚŽOVAT.“
- „JÁ MOHU, ALE NEMÁM NA CO!“
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Při komisionálním jednání konaném ve dnech 
17. až 20. prosince 1919 bylo zjištěno, jak v při-
loženém  komisionálním protokolu (otisku), který 
tvoří součást tohoto výnosu, jest uvedeno...

STOLETÁ HISTORIE
REGULACE POTOKA PRUŠÁNKY

AUTOR: Marie Ritterová

I. Povoluje se provedení projektu regulace Prušánky 
zatímním vodním družstvem pro regulaci Prušánky 
předloženého v katastru obcí: Čejkovice, Vel.Bílovice, 
Žižkov, Prušánky, Josefov, Dol.Bojanovice, Lužice, 
Hodonín se souvisejícími s tím dopady.…… Během 
stavby nebuď dovoz na silnicích rušen a buď postará-
no o bezpečnost chodců a tahounů.…. Užitečná šířka 
všech cestních mostků buď volena nejméně na 4 m 

Čištění potoka Prušánka v r. 2019

a buďte dle možnosti nové objekty i v těch případech, 
kdy staré mostky byly dřevěné, zřízeny z materiálu 
tvrdého (botonu), zvláště vzhledem k tomu, že po-
třebný písek jest na místě…..

II. Jak komisionálně zjištěno, působí dosavadní stav 
Prušánky nejen zaplavováním přilehlých pozemků 
a tím téměř úplně jejich neúrodnost, dále nemožnost 
odpadu vodního z dalekého povodí a tím velké zhor-
šení výnosnosti velikých ploch úrodných, které se 
bez provedení regulace nemohou meliorovati, nýbrž 
i zaplavování hospodářských a obytných  stavení 
(obec Čejkovice).……

III. Proti projektu vyslovili se majitelé pozemků 
v protokole při jednotlivých obcích blíže uvedení, 
jichž pozemky celkem mají výměru 7 706 m2, celá 
plocha inundovaná obnáší 259 ha, 2 a 96 m2, jest tu 
tedy zákonem požadovaná většina více než dostateč-
ně dosažena.……  Lhůta k provedení projektu stanoví 
se do konce roku 1924 a nutno pak o kolaudaci zažá-
dati.   (Okresní hejtman: Svoboda)

Následuje obsáhlý  Protokol  a příloha všech dotče-
ných parcel ve všech obcích.

Účelem regulace potoka jest předně zvětšit prů-
točný profil koryta tak, aby se jím mohly neškodně 
odvésti velké letní vody, takzvané velké střední vody, 
aby se tyto z koryta nevylévaly a úrodu neničily.…. 
Tratě procházející návsími v Čejkovicích a Dolních 
Bojanovicích budou do výše velké vody odlážděny.…

Čejkovice – Úprava potoka Prušánky začíná přímo 
od prameniště v trati „Padělky v Kontrbovci“, km 
24,68, v dalším průběhu používá regulovaný tok 
starého řečiště potoka a pouze v ostrých zákrutech 
provedeno jest celkem nepatrné napřímení nového 
potočiště.…..  S ohledem na velký spád dna bylo třeba 
zmírniti tento zřízením betonových nebo kamenných 
stupňů v profilech 308, výška stupně 60 cm……….. 
Km 22,00 – 21,900 stávající silniční mostek vymění 
se za nový o světlosti 3,0 m o šířce jízdné dráhy 6,0m 
mezi zábradlím. Nad tímto mostkem zřídí se na 
žádost občanů čejkovických oboustranné příjezdné 
rampy, které budou umožňovati přejezd potokem za 
účelem brodění dobytka.
(V této malé připomínce poměrů a problémů před 
100 lety je jen několik údajů z celkově obsáhlého do-
kumentu.  Zájemci o podrobný popis projektu regu-
lace Prušánky se mohou s dokumentem seznámit, 
nebo si ho vypůjčit v Obecní knihovně v Čejkovicích).

Máme otevřeno na 30 kroužků po celém Břec-
lavsku, Mikulovsku a Hodonínsku. Nemusíte děti 
nikam vozit, my jezdíme za Vámi. Ušetřený čas 
mohou děti využít zase o něco lépe než sezením 
v autě či autobuse.  Výčet tréninků, kde všude 
taneční lekce probíhají, který den a v kolik hodin 
naleznete na našich stránkách www.ncod.cz, který 
by měl být zcela úplný první týden v září.

Hodiny probíhají jednou týdně v pravidelný čas 
na stále stejném místě a navazují na sebe. Pokud 
však vynecháte nějakou lekci kvůli nemoci, nic 
se neděje, pomáháme dětem vše dohnat a neustá-
lým opakováním choreografií se lehce chytí i ti, 
kteří nezačnou s kurzem od začátku hned v září. 
Nebude se dítě nudit? U nás rozhodně ne. Během 
školního roku si vyzkouší spoustu různých tanců 
a technik. STREET DANCE, na který se naše taneč-
ní studio zaměřuje, je totiž jen takový nadřazený 
pojem, jež pod sebou ukrývá nespočet zajímavých 
tanečních stylů. Z nejznámějších můžeme třeba 
jmenovat hip hop, dancehall, house, lockin, break 
dance a další, které si děti mají možnost všechny 
vyzkoušet během kurzů. Z těchto stylů dávají 
lektoři dohromady asi 3 minutové choreografie, 
které jsou složené z více písniček, díky čemuž 
se děti v žádném případě nestihnou nudit. Bojíte 
se, že si Vaše dítě nezvládne něco zapamatovat? 
Na to máme také řešení – lektoři každou skladbu 
zvlášť natáčejí na počítání a videa dáváme na 
náš web. Naši svěřenci pak tedy mohou trénovat 
a procvičovat také doma a sami napomáhat svému 
zlepšování. 

Kurz máme rozdělen na dvě období – září až 
prosinec a leden až červen. Obě tato období jsou 
ukončena závěrečným projektem – vystoupením 
pro rodiče a veřejnost, na kterém děti předvedou 
choreografie, jež se zvládly v tomto krátkém čase 
naučit.  Tanečky všech skupinek na sebe navazují 
a dávají tak něco přes hodinku dlouhý program. 
Nemusíte se však bát, že Vaše dítě zde bude muset 
trávit celý den, máme to vymyšleno tak, abyste si 
děti na vystoupení přivezli, zhlédli představení 

STREET DANCE PRO VŠECHNY
ANEB HLEDÁTE KROUŽEK PRO SVÉ DĚTI?
AUTOR: Za celé TANEČNÍ STUDIO N.C.O.D. srdečně zve a těší se Lenka Žůrková

a hned si Vaše ratolesti zase odvezli domů. Ter-
míny těchto závěrečných projektů vystavujeme 
hned v září na našich stránkách tak, aby si rodiče 
mohli tato dvě důležitá data zarezervovat ve svém 
diáři a nedošlo tak k tomu, že se dítě nebude moci 
představení účastnit a tím zkomplikovat práci 
lektorům a ostatním dětem, jelikož věřte, že není 
pro děti nic horšího než se učit znovu a znovu, kde 
přesně má stát, kam se hnout při které písničce 
tak, aby vše ladilo a dotvářelo to správné kouzlo 
choreografií. Představení samozřejmě nejsou po-
vinná a čím dříve je o tom lektor informován, tím 
méně problémů to způsobí. 

Dětí, které navštěvují naše kurzy ve své obci či 
městě, se týkají ještě další vystoupení, a to přímo 
v jejich místě bydliště. Pokud se tam pořádá nějaká 
akce (Den dětí, ples či cokoliv) a organizátor nás 
osloví, rádi uvítáme zařazení našeho vystoupení 
do jejich programu, děti se pak snáze otrkají 
a zvykají si lépe na stres, což se jim bude hodit 
i celkově do života.

Některé z vás bude jistě zajímat i finanční 
stránka našich kroužků. Vydaných peněz se u nás 
rozhodně nebojte. Pololetní školné je minimální, 
tak abychom uhradili pronájem prostor, cestovné, 
další poplatky s kurzy spojenými a nebyli na tom 
„tratní“.  Po domluvě s lektorem lze pololetní 
školné ještě rozkouskovat na menší částky, klidně 
i na měsíce, aby to neohrozilo rodinný rozpočet. 
Věřte, že se vše rodičům snažíme ulehčit, už jen 
například kostýmy na závěrečná představení se 
snažíme poskládat z toho, co většina dětí najde 
doma v šatníku.

Naše motto: „V tanci není dobrých či zlých – tanec 
můžeš milovat nebo milovat nade vše!“

TEL: 723 665 935
NCOD@SEZNAM.CZ
WWW.NCOD.CZ
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Ptáte se, proč si pořád připomínat něco, co je dávno 
za námi? Že dnes už neplatí, co platilo celých 40 let 
za „totáče“. Že už máme 30 let svobodu a stejně si 
s ní někdy nevíme rady. 

Mladší ročníky nechápou, když se, dnes už s úsmě-
vem, vzpomíná na cestovní doložky, úžasné pocity při 
první svobodné cestě za hranice, fronty u obchodů 
na cokoli a závěry sjezdů KSČ. Ale jak neuvěřitelná 
je dnes pro mladé informace o tom, že z knihoven 
musely být po roce 1969 vyřazeny a odvezeny knihy 
nepohodlných autorů. Patřila mezi ně třeba dvojice 
cestovatelů Zikmund a Hanzelka, Jan Procházka, 
Ludvík Vaculík, František Háj, Josef Škvorecký, 
Arnošt Lustig, Bohumil Hrabal, Pavel Kohout, Milan 
Kundera, Josef Kainar a další. Na jejich kompletní 

30 LET OD „SAMETU“
AUTOR: Marie Ritterová výčet by nestačila celá strana Zpravodaje. Buďme 

proto rádi, že knihy autorů, kteří měli v jisté době 
nežádoucí myšlenky a názory, jsou znovu volně pří-
stupné v knihovnách i knihkupectvích. A protože si 
dobu absurdních předpisů, zákazů, příkazů, prověrek 
a doporučení ještě pamatujeme, vyprávějme o ní mla-
dým. Začněme třeba vtipy. Buďme rádi, že vnuci už 
nejsou schopní  bez vysvětlení mnohé vtipy pochopit. 

PO ČTYŘICETI LETECH ÚSILÍ SE PODA-
ŘILO NAŠIM VĚDCŮM ZKŘÍŽIT KOMÁRA 
S MOUCHOU. 
VZNIKL TZV. KOMOUŠ, KTERÝ NA CO 
SEDNE, TO POSERE.

Dne 24. srpna v sobotu od 09:00 hodin dopoledne 
pořádal T. J. Sokol Čejkovice již devátý ročník tur-
naje v malé kopané. Hrálo se na travnatém hřišti za 
sokolovnou.

Turnaje se celkem zúčastnilo 10 celků, které byly 
rozděleny do 2 kategorií podle věku.

První kategorie byla do 35let a druhá kategorie 
nad 35let. Ve skupinách se hrálo každý s každým 
1x 14 minut.

POŘADÍ TÝMŮ DOPADLO NÁSLEDOVNĚ:

kategorie do 35 let:
1.místo -  FC Čejkovice
2.místo - TJ. Sokol Čejkovice
3.místo - Otrokvice
4.místo - Dubňany
5.místo - Sokol Letkov mladší

kategorie nad 35 let:
1.místo - Litrpool Hodonín
2.místo - AS Roma Hodonín
3.místo - Sokol Letkov zkušení
4.místo - TJ. Sokol Čejkovice zkušení
5.místo – Stará garda Plzenec

V kategorii do 35 let se stal nejlepším hráčem Jakub 
Kos (Dubňany) a nejlepším brankářem Jozef Vít 
(Sokol Letkov mladší). V kategorii nad 35 let cenu za 
nejlepšího hráče převzal Jiří Čechura(Sokol Letkov 
zkušení) a nejlepšího brankáře získal Jano Jurček 
(TJ. Sokol Čejkovice zkušení). Na turnaji vládla at-
mosféra ve sportovním duchu. Během turnaje bylo 
krásné slunečné počasí, které až v samotném závěru 
překazila bouře.

Všem týmům děkujeme za účast a těšíme se za rok 
na dalším ročníku u nás v Čejkovicích.

Velké poděkování patří rozhodčímu panu Igoru 
Zímovi za skvělé zvládnutí celého turnaje a nesmíme 
zapomenout na paní Janu Strmeňovou, jejíž guláš byl 
jako každý rok špičkový.

Také děkujeme všem, kdo se podíleli na přípravě, 
průběhu a úklidu celé akce, a hlavně děkujeme všem 
sponzorům za hodnotné dary, díky nimž jsme měli 
ceny pro všechny týmy.

9. ROČNÍK TURNAJE V MALÉ KOPANÉ
AUTOR: T.J. Sokol Čejkovice

Ve dnech 20. 9. – 22. 9. 2019 proběhlo v Kolíně 
Mistrovství České republiky žactva v atletice. 
V hodu kladivem zvítězil a mistrem republiky 
se stal Matěj Martinec z AC Čejkovice výkonem 
56,31 m. Soutěž v hodu kladivem proběhla v sobo-

MISTR ČESKÉ REPUBLIKY
ŽACTVA V ATLETICE
AUTOR: Petr Damborský tu za krásného slunečného počasí. Do závodu se 

kvalifikovalo 18 závodníků. Matěj Martinec patřil 
mezi favority s ambicí na jednu z medailí. Začátek 
soutěže se mu nevydařil. První pokus hodil do sítě, 
druhý hodil mimo výseč, až třetí pokus s výkonem 
50,13 m ho posunul na 4. místo a zajistil si tak účast 
v užším finále. První pokus ve finále skončil opět 
v síti, druhým pokusem poslal kladivo do vzdá-
lenosti 56,31 m. Poslední pokus byl nevydařený 
a skončil v kleci.Výkon 56,31 m nikdo ze soupeřů 
nepřekonal a to znamenalo pro Matěje Martince 
zlatou medaili. V roce 2018 získal v hodu kladivem 
zlato Jakub Kratochvíl a po roce je to pro AC Čej-
kovice opět zlatá medaile. Stříbrnou medaili získal 
Niko Vránek ze Škoda Plzeň výkonem 54,02 m 
a bronzovou medaili získal Martin Vajda ze Sokol 
Opava. Vítězstvím se Matěj Martinec nominoval do 
družstva České republiky pro Mezistátní utkání ČR 
– Chorvatsko – Maďarsko – Slovensko – Slovinsko 
žáků a žákyň, které se bude konat ve Slovinsku 
v městě Ptuj 28. 9. 2019.
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Název podle veřejné studny Rasky s nejlepší  
pitnou vodou.  V domě Josefa Válka č.p. 52 bydlel  
„ras“ – pohodný r. (1880) a odtud je název studny. 
Pravá strana má počátek od toho domu a končí u po-
toka.  Levá strana začíná domem Petra Hanáčka č.p. 
527 a končí domem Františka Cvana č.p. 597, rovněž 
u potoka. Pak cesta pokračuje dál  přes most, doleva  

Na svátek svatého Fabiána a Šebestiána byl den 
voleb hotařů v hospodě u kostela. To se rozumí, že 
tam byly debaty po celý den. Dlouholetým a dobrým 
hotařem byl Petr Pazderka,a  proto pravidelně byl 
ve vinohradech. Však ho vidíme u vinohradu, kde 
se zastavil na kus řeči.   

U RASKY VYSLOVIT ČEJKOVICE
A NEMYSLET NA VINOHRADY?AUTOR: Karel Hlinecký

AUTOR: Karel Hlinecký

na Horní Díly a vpravo zase směrem na Včelín. Za 
zmíněným mostem je zahrada a skleník JZD a pak 
dům Evžena Veverky. 

Snímek U Rasky z roku 1978 od skleníku JZD, 
roh plotu  zahrady je před potokem. Zábradlí na 
mostě a druhá strana potoka je dům Františka Cvana 
č.p. 597. Vedle je dům Milana Škrobáka a ten třetí 
Konečných. 

Druhým  hotařem vinohradů byl Antonín Hubá-
ček, „kopa nabijaná“. Vidět je jeho šibalský úsměv 
s hotařským rožkem na odhánění špačků. Kolem 

krku má zavěšený 3 metry dlouhý kocar na práská-
ní, když zpozoruje hejno špačků. Práskat s ním je 
hotařské umění.

Zajímavý snímek, který si pořídila na památku 
delegace z Německa. Vzadu vinohrady, vpředu kádě 
a bečky a uprostřed  Čejkovice. Aby byl z toho rým, 
bude to znít takto: „Delegáti  německé akademie 
z Berlína,  obec utopená v zeleni stromů a vína.“

• 9. 11. - Svatomartinské slavnosti v 11:00 hod.
• 10. 11. - Beseda o Indii - kinosál v 15:00 hod.
• 17. 11. - 30. výročí Sametové revoluce - Orlovna v 15:00 hod.
• 1. 12. - Vánoční koncert - Kulturní dům v 16:00 hod.
• 3. 12  - Beseda o legionářích - Orlovna v 17:00 hod.
• 15. 12. - Vánoční jarmark

PŘIJMĚTE POZVÁNÍ
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V měsíci červenci oslavily 90. narozeniny
paní Marie Šašvatová, Újezd 689 a paní Blažena Novotná, Cigánov 307.
S blahopřáním je navštívil pan starosta ing. Pavel Novotný. Paní Blaženě Novotné blahopřál nejen jako 
starosta obce, ale také jako syn oslavenkyně.

V měsíci září oslavily své 95. narozeniny
paní  Jindřiška Kmentová, K Marku 441a paní Ludmila Surmanová, Úvoz 397.
Pan starosta oběma popřál hodně zdraví a spokojenosti.

SPOLEČENSKÁ KRONIKABLAHOPŘÁNÍ
AUTOR: Marie Gavendová, matrikářka

NAROZENÍ

Václav Šimeček  Templářská 17

Marek Juras  Zahradní 755

Natálie Střítecká Malý  Újezd  993

Terezie Radochová Malý Újezd  969

Hugo Škrobák  Pod Zámkem 510

Daniel Mlček  Školní 801

Bibiana Bízová  Peckova 1009

Petr Valiček  Okružní 885

Se zveřejněním údajů dali rodiče dětí souhlas.

ÚMRTÍ

Petr Drábek  Včelín 779 (roč. 1948)

Helena Fialová  Krátiny 217( roč. 1937)

Anežka Grünwaldová U Tůfarky 546(roč. 1939)

Josef Kramář  V Chalupách 368(roč. 1957)

Jiřina Trávníčková Cigánov 505 (roč. 1952)

Hana Polášková  Úzká 862 (roč. 1956)

SŇATKY

10.08.2019  Čejkovice

Marek Pazderka a Nikol Hlinecká

21.09.2019 Čejkovice

Jan Abrahám a Kateřina Sládková

Se zveřejněním údajů dali manželé souhlas. 

BESEDA  3.PROSINCE
•U příležitosti 99. výročí odchodu posledního čes-
koslovenského vojáka z Vladivostoku v roce 1920 se 
uskutečnění v Orlovně v úterý 3.prosince v 17:0 ho-
din beseda o československé zahraniční armádě 
v letech 1914 - 1920 - o československých legiích. 

Z ČEJKOVIC NĚKOLIKA VĚTAMI

AUTOR: Marie Ritterová

Ředitelka Základní školy T. G. Masaryka Čejko-
vice vyhlašuje na pondělí 18. listopadu 2019 je-
den den ředitelského volna pro žáky. V provozu 
bude školní družina i jídelna.

•Problematika besedy je rozčleněna do dvou vý-
znamných bloků - Češi a Slováci v jednotkách boju-
jících proti Rakousko - Uhersku 1914 - 1916 a druhý 
blok československé vojenské jednotky ve Francii, 
Itálii a Rusku v letech 1917 - 1920. 

•Na začátku října nám připadá příliš brzy mluvit 
o Vánocích. Ještě přece nejsou za dveřmi. Ale pokud 
uvažujete o pěkném dárku pro své blízké, nabízí se 
dva tipy. Kniha „Čejkovice 1298 – 1998“, kterou si 
můžete koupit na radnici. Pak je tu letos nově vy-
daná kniha o historii farnosti – „750 let čejkovické 
farnosti“, ta je k mání na faře, na radnici a v obecní 
knihovně.
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Nová cesta k Marku

Stavba mostu v Rasce

STAVEBNÍ AKCE V OBCI

Chodník k Základní škole

Rekonstrukce tenisových kurtů

Práce na potoku
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O  IND I I
S  T O P I  P I G U L O U  F O T O G R A F E M  A  C E S T O V A T E L E M

Jihoindický stát Karnataka je zemí, kam se moc
bělochů na dovolenou nevydá.A přesto tam stojí

za to vyrazit. Chrámy v Hampi pomohou pochopit
pestrou histori i, zejména, kdy se trefíte do mohutné

hinduistické slavnosti.Právě zde můžete zažít zvláštní
pocit, když se jako jediní běloši octnete mezi t isíci
místních věřících, jež mají nutnou potřebu si s vámi

udělat selfie.Na přednášce nebude chybět
ani příroda, napříkladtygří rezervace v Kali, ruch indických

ulic,druhý největší indický vodopád nebo návštěva
čajových plantáží. Jak tohle vše zvládnout za 500 $

v all inclusive variantě. I o tom bude řeč.

N E D Ě L E  1 0 .  L I S T O P A D U  2 0 1 9
1 5 : 0 0  H O D .  –  K I N O S Á L  V  Č E J K O V I C Í C H

S R D E Č N Ě  V Á S  Z V O U  P O Ř A D A T E L É !

Do malé sběrné nádoby patří
kompaktní úsporné zářivky, výbojky, 
lineární (trubicové) zářivky do 40 cm, 

světelné zdroje s LED diodami. 

kolektivní systém pro zpětný odběr osvětlovacích zařízení

m
yslím

eekologicky

Svítím vám dlouho. 
Až dosloužím, patřím 

do sběrné nádoby.

Odevzdejte nefunkční zářivku ZDARMA 
do sběrné nádoby EKOLAMP 

ve sběrných dvorech, úřadech a obchodech. EKOLAMP s.r.o., infolinka: 810 888 100
www.ekolamp.cz

HLEDÁM KE KOUPI DŮM V TÉTO LOKALITĚ.
IDEÁLNĚ SE ZAHRÁDKOU, NEBO ASPOŇ DVOREK. TEL. 605 803 436.

PÁN BŮH PÁTRÁ, KDO VYMYSLEL KOMU-
NISMUS. POSTUPNĚ SE PTÁ STALINA: 
„BYLS TO TY?“
„NE.“
„BYLS TO TY?“ PTÁ SE LENINA.
„NE,“ ODPOVÍ LENIN.
„BYLS TO TY?“ PTÁ SE MARXE.
„JÁ JSEM SI DĚLAL JEN TAKOVOU SRAN-
DU“, ZAPÝŘIL SE MARX.

OBECNÍ KNIHOVNA JE OTEVŘENA VE 
STŘEDU A ČTVRTEK OD 14 DO 19 HODIN.

Informace o knihovním fondu naší 
knihovny najdete v on-line katalogu na 
www.cejkovice.knihovna.cz
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1. 12. 2019
Koncert se koná 1. 12. 2019 v 16 hodin v sále kuturního dom

u Zem
ědělské a. s. Čejkovice.

H
osty budou m

uzikálový zpěvák O
ndřej Bábor a m

oderátorka H
ana Pregrtová.

Vstupné 150 Kč. Předprodej vstupenek na O
Ú

 Čejkovice.

 &
 hostſ

C
im

balica
C

im
balica

C
im

balica
   O

ndřej Bábor a
H

ana Pregrtová


